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CONSELL DE BARRI DE CONGRÉS-INDIANS  - RESUM DELS PUNTS DE 
L’ORDRE DEL DIA I ACORDS ADOPTATS 
 
4 de març de 2019   18:30h 
 
Casal de barri de Congrés-Indians 
 
 
Assistents 

 
Presidenta:  Laia Ortiz. Regidora del Districte de Sant Andreu. 
 
Comissió de Seguiment: 
 
Felipe López-Aranguren,. Conseller de Barri de Congrés-Indians.   
 
Ivan Marzà, Conseller GM PSC  
 
Jordi Obón. Conseller GM Ciutadans. 
 
Carme Santana. Consellera GM PP 
 
Josep Vilà, Conseller GM PDCat 
 
Assisteix també: Joaquim Pañart, Conseller GM ERC-AM. 
 
Hi assisteixen representants de les següents entitats membres de la Comissió 
de Seguiment: 
  
Comissió de Festes d’Indians 
 
Associació de Veïns de Congrés-Indians 
 
Plataforma Can Ros Verd 
 
Assistents: 
 
Assistència total en el moment de màxima afluència:     43 
 
Ciutadanes i ciutadans:       25 
 
Representants d’entitats:        7 
 
Altres (consellers, tècnics i ponents)    11    
 
Representants de les següents entitats 
 
El Caliu-Congrés 
 



 
 

2 
 

Agrupació Congrés 
 
UBCI 
 
Congregació Diabòlica del Congrés 
 
Tècnics Municipals i ponents 
 
Carme Turégano. Gerent del Districte. 
 
Gerard Sentís, Conseller tècnic del Districte 
 
Albert Aixalà. Responsable de Democràcia Activa 
 
Guàrdia Urbana de proximitat 
 
Joaquim Pisa, tècnic de barri 
 
 
Ordre del dia 

 
1. Benvinguda de la regidora. 
 
2. Balanç del mandat municipal 2015-2019 al barri. 
 
3. Precs i preguntes. 

 
 
1. Benvinguda de la regidora 
 
En primer lloc i després de saludar als assistents, la regidora felicita a l’AVV de 
Congrés-Indians que enguany compleix el seu 50é aniversari i anuncia la 
concessió de la Medalla d’Or de la ciutat a aquesta entitat. 
 
A continuació informa de la seva intenció de donar per finalitzada la seva 
trajectòria com a representant política institucional un cop acabat el present 
mandat municipal, i dona les gràcies al conseller de barri, vicepresident del 
Consell, membres de les entitats i ciutadans i ciutadanes en general de 
Congrés-Indians. 
 
 
2.  Balanç del mandat municipal 2015-2019 al barri 
 
Tot seguint el document elaborat a tal efecte, que es projectat en una 
presentació simultània, la regidora fa una recapitulació de les principals 
actuacions dutes a terme pel Districte Sant Andreu als diferents àmbits 
d’actuació municipal al barri, esmentant intervencions realitzades a educació, 
esports, promoció del comerç de proximitat, cultura, urbanisme i equipaments, 
memòria històrica, mobilitat i transport públic, participació ciutadana i inversió 
publica. 
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Parla així mateix del futur i dels projectes que resten pendents, com es el cas 
de la reurbanització de la pl. del Canòdrom, i en el marc del Pla d’Equipaments 
del Canòdrom, la construcció del pavelló poliesportiu i d’un equipament sanitari 
i espai veïnal en una parcel·la pròxima. Parla també dels reptes a assolir aviat 
en coordinació amb altres Administracions, com es la millora substancial de 
l’accesibilitat al metro de l’estació Maragall. 
 
La presentació amb el balanç del mandat a Congrés-Indians es troba seguint 
l’enllaç: 
 
https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-
barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4338/Balan%C3%A7_de_Mandat_Congr%C3%A9
s-Indians.pdf 

 
 
3. Precs i preguntes 
 
A continuació, s’obre un torn d’intervencions dels veïns i veïnes presents, que 
formulen diverses queixes, comentaris i propostes.  
 
Algunes de les intervencions tenen resposta immediata a la mateixa sessió, i 
altres es remetran als departaments i serveis municipals corresponents: 
 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Alexandre: demana que es dediquin 
els locals comercials en baixos que 
resten tancats a habitatge. Diu també 
que les bicicletes estan perjudicant al 
transport públic a la ciutat 

Regidora: cal mirar cap al futur, els 
barris necessiten oferta de comerç de 
proximitat. A Congrés-Indians cal 
noves solucions d’habitatge, però 
també recuperar comerç de 
proximitat. Els carrils bici coordinats 
amb la xarxa de transport públic 
afavoreixen la mobilitat 

Carmen Santana: es refereix a la 
presència de persones sense sostre 
junt a l’edifici del Canòdrom  

Regidora: quan es detecten aquestes 
situacions intervenen els serveis 
especialitzats de l’Ajuntament, seguint 
els protocols d’actuació establerts 

Fèlix: dona suport a la idea de 
destinar els baixos comercials tancats 
a habitatges. Lamenta que l’entorn del 
Canòdrom continuï desurbanitzat. 
Finalment, agraeix la implementació 
de l’Àrea Verda a la pl. Cardenal 
Cicognani i entorns 

Regidora: pròxima urbanització de la 
pl. del Canòdrom, que ordenarà i 
distribuirà els usos acordats. El Pla 
d’Equipaments a la zona continua 
endavant, amb la recent inauguració 
de l’escola-bressol La Morera. La 
pròxima fita serà la construcció del 
pavelló poliesportiu, que segueix el 
calendari acordat 

Pere: diu que a l’interior de les illes hi 
ha sostres de uralita amb amiant, i 
parla concretament d’edificacions als 
carrers Cardenal Tedeschini, L’Espiga 

Regidora: es pren nota dels dos 
problemes enunciats, i es passarà als 
serveis corresponents per inspecció  

https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4338/Balan%C3%A7_de_Mandat_Congr%C3%A9s-Indians.pdf
https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4338/Balan%C3%A7_de_Mandat_Congr%C3%A9s-Indians.pdf
https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4338/Balan%C3%A7_de_Mandat_Congr%C3%A9s-Indians.pdf
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i zona de Jardins Massana. Es queixa 
de les molèsties i mal ambient que 
produeix un bar a la cantonada dels 
carrers cardenal Tedeschini i Vèlia  

Julia: la vorera del carrer Manigua 
abans d’arribar a la pl. Dr. Modrego 
està en molt males condicions, 
produeix dificultats per la mobilitat de 
les cadires amb rodes 

Regidora: es pren nota del problema 
enunciat, es passarà als serveis 
corresponents per actuació 

Francisco: considera una molt bona 
idea el Mercat de Pagès que es fa a 
pl. Maragall, i proposa fer un altre a la 
pl. del Canòdrom. Diu també que es 
contrari a la implantació de l’Àrea 
Verda, que va ser rebutjada al seu dia 

Regidora: les entitats i veïns valoren 
positivament el funcionament de 
l’Àrea Verda al barri. Els residents de 
la zona Concepció Arenal/Av. 
Meridiana/ Olesa podran aparcar a la 
banda de Congrés, tal com havien 
demanat en altre Consell de barri 

Albert: diu que viu al carrer Campo 
Florido, i que sovint els vehicles de 
l’empresa Manau bloquegen la porta 
de casa seva. Demana fitons a la 
vorera per evitar l’aparcament indegut 
dels camions de Manau i dels cotxes 
de clients i proveïdors  

Regidora: s’estudiarà el posar fitons 
per evitar que aparquin sobre les 
voreres 

Enric Barris: pregunta quan s’acabarà 
el terra de l’exterior de l’Escola La 
Morera  

Regidora: les obres a l’entorn de 
l’escola-bressol són competència del 
Consorci d’Educació, i es ell que hi 
d’executar-les 

Olga, d’UBCI: explica les gestions 
fetes per reobrir el quiosc de premsa 
de Felip II/pl. del Congrés, encara 
sense resultat 

Regidora: hi ha en marxa un projecte 
de ciutat treballat amb l’Institut 
Municipal de Disminuïts per reobrir 
alguns dels  quioscos tancats, que 
serien gestionats per persones 
discapacitades 

Epifanio Lezana: el Mercat de Pagès 
es  una bona idea, però la ubicació 
ideal seria al Mercat de Sant Andreu. 
Critica la proliferació de carrils bici, i 
diu que només s’haurien de fer on 
realment es pugui implementar-lo 
sense afectar la mobilitat i el transport 
públic 

Regidora: el desplegament de carrils 
bici contribueix precisament a millorar 
la mobilitat a la ciutat  

Jesús Ribera, AVV Congrés-Indians: 
el restaurant Tastavins utilitza de 
manera incorrecta els contenidors 
comuns pròxims en lloc de fer servir 
industrials, abocant carn i altres 
residus orgànics. Manifesta també 
que alguns dels temes urbanístics són 
recurrents i traspassen els mandats 

Regidora: es pren nota de la 
denùncia, i es passarà als serveis 
corresponents. Els grans projectes 
urbanístics sovint es desenvolupen de 
manera lenta en raó de les seves 
característiques, a Congrés-Indians 
s’han anant executant d’acord amb 
els calendaris previstos i acordats 
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municipals, quedant sempre pendents 
d’execució 

Veïns: un grups de veïns manifesten 
la seva preocupació per unes obres 
que s’estan fent a un edifici del carrer 
Pinar del Río, 37/Puerto Príncipe 

Llicències i Manteniment: les obres 
estan suspeses, la suspensió ha estat 
notificada. Es tractava de la  
rehabilitació general d’un edifici sense 
llicència d’obres majors, només tenien 
una suma de petits permisos. Restem 
a l’espera de com reacciona 
l’empresa promotora; de moment 
s’han fet els tràmits que corresponien, 
es a dir la suspensió provisional, la 
ratificació de la suspensió i la 
notificació en mà   

 
 
Sense més assumptes que tractar, la sessió finalitza quan són les 19’45h. 


